



CATRIONA LE MAY DOAN

Olympian

Olympienne

Known as the fastest woman on ice, speed skater Catriona Le May Doan was born in Saskatoon, Saskatchewan. She is the first Canadian athlete to have defended a gold medal at any Olympic games. She won her first Olympic gold and broke Olympic Records at the 1998 Nagano Games in the 500-metre speed skating event. She also won a bronze medal in the 1000 metres. She won a second gold medal at the 2002 winter games and broke her own world record in the 500 metres. Catriona held the world record in the 500 metres for 10 years and still holds the Olympic record. In total, she has broken 13 World Records. She has received numerous awards and has been named Canadian Female Athlete of the Year three times. She has received several honorary degrees, has been inducted into several halls of fame and is an Officer of the Order of Canada. She is currently active in numerous charity organizations and has served on a number of sports boards. She was a director of the Canadian Sport Centre in Calgary and the Vancouver 2010 Olympic and Paralympic Winter Games.

The Olympic symbol of five intersecting coloured rings represents the main regions of the world. This necklace has five strips of silver woven together with circles inlaid with coloured stones from different parts of the globe.

sterling silver, inlays of sugilite, chrysocola, azurite, agate

Reconnue comme la femme la plus rapide sur glace, la patineuse de vitesse Catriona Le May Doan est née à Saskatoon, en Saskatchewan. Elle est la première athlète canadienne à avoir défendu une médaille d'or aux Jeux olympiques. Elle a remporté sa première médaille d'or olympique et a battu les records olympiques aux Jeux de Nagano 1998 dans l'épreuve de patinage de vitesse de 500 mètres. Elle a également remporté une médaille de bronze au 1000 mètres. Elle a remporté une deuxième médaille d'or aux Jeux d'hiver de 2002 et a battu son propre record mondial au 500 mètres. Catriona a détenu le record mondial du 500 mètres pendant 10 ans et détient toujours le record olympique. Au total, elle a battu 13 records mondiaux. Elle a reçu de nombreux prix et a été nommée Athlète féminine canadienne de l'année à trois reprises. Elle a reçu plusieurs diplômes honorifiques, a été intronisée dans plusieurs Temples de la renommée et est officier de l'Ordre du Canada. Elle est actuellement active dans plusieurs organisations caritatives et a siégé sur plusieurs conseils sportifs. Elle a été directrice du Centre canadien du sport à Calgary et des Jeux olympiques et paralympiques d'hiver de 2010 à Vancouver.

Le symbole olympique de cinq anneaux colorés et entrecroisés représente les principales régions du monde. Ce collier a cinq bandes d'argent tissées ensemble avec des cercles incrustés de pierres colorées de différentes parties du globe.

argent sterling, incrustations de sugilite, chrysocolle, azurite, agate